
Gregorčičeva 20–25, Sl-1001 Ljubljana T: +386 1 478 1000

F: +386 1 478 1607

E: gp.gs@gov.si

http://www.vlada.si/

Številka: 00104-397/2019/6

Datum: 19. 12. 2019

Odgovor na poslansko vprašanje Tomaža Lisca v zvezi z lokalno pridelano hrano v 

javnih zavodih

Pisno poslansko vprašanje:

V pisnem poslanskem vprašanju poslanec Tomaž Lisec navaja, da je Odbor za kmetijstvo, 

gozdarstvo in prehrano na 61. nujni seji 29. 6. 2017 ob obravnavi točke dnevnega reda 'Ukrepi 

za večjo porabo lokalno pridelane hrane v javnih zavodih' sprejel dva sklepa na področju 

javnega naročanja hrane. Poslanec je postavil vprašanji:

1. Kdaj, kje in na kak način so različni vladni predstavniki izpostavili in podprli spremembo 

predpisov Evropske unije na področju naročanja hrane, tako, da se poveča vrednost 

naročanja hrane izven javnega naročanja z 20 % na 30 %? 

2. Kdaj, kje in na kakšen način je Vlada RS pozvala javne zavode k naročanju hrane 

lokalnega izvora in izkoriščanju možnosti pozitivne diskriminacije za lokalno pridelano 

hrano preko merljivih in dokazljivih meril in kriterijev?

Vlada je navedeno poslansko vprašanje proučila in podaja naslednji odgovor:

K 1. vprašanju:

V okviru usklajevanj priporočil za manj odpadne hrane, ki jih je usklajevala EU Platforma o 

izgubah in odpadkih hrane, katere član je tudi predstavnik Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo 

in prehrano (v nadaljevanju: MKGP), in ki deluje pod okriljem Generalnega direktorata za 

zdravje in varnost hrane, Informacije in sestava živil, živilski odpadki (E1), je bilo s strani MKGP 

Evropski Komisiji predlagano, da se razmisli o spremembi Direktive 2014/24/EU Evropskega 

parlamenta in Sveta z dne 26. februarja 2014 o javnih naročilih in razveljavitvi Direktive 2004/18 

/ES v točki 10 člena 5 (Metode za izračun ocenjene vrednosti javnih naročil). Predlagano je bilo, 

da se v primeru javnih naročil za živila vrednost sklopov z 20 % poveča na 50 % in temu 

primerno tudi ocenjena vrednost sklopa brez DDV (sorazmeren dvig 80.000 EUR), kadar gre za 

nabavo hrane z lokalnega območja (dobava s kratkimi verigami). V tem primeru bi nastalo manj 

emisij toplogrednih plinov in manj izgub ter odpadkov hrane. Odziva s strani Evropske komisije 

še ni. 

K 2. vprašanju:

V mesecu maju 2019 je MKGP z dopisom z dne 24. 5. 2019 obvestilo vse javne zavode o 

pomenu naročanja ekoloških, lokalno pridelanih živil ter živil iz shem kakovosti. V mesecu 

oktobru je MKGP na 5. konferenci učiteljev/-ic naravoslovnih predmetov – NAK 2019 

IZOBRAŽEVANJE ZA SEDANJOST IN PRIHODNOST skupaj z Zavodom za šolstvo izvedlo 

predstavitev z naslovom »Strateški pomen preskrbe s hrano v luči trajnostnega razvoja«, kjer je 

predstavilo pomen in možnosti javnega naročanja lokalne hrane in hrane iz shem kakovosti. 14. 



11. 2019 so bila objavljena tudi posodobljena Priporočila za javno naročanje živil, kjer so prav 

tako predstavljene možnosti, prednosti in pomen naročanja živil iz shem kakovosti. Priporočila 

so bila preko portala javnih naročil posredovana uporabnikom portala (naročnikom). Prav tako 

so priporočila objavljena na spletni strani: https://ejn.sigov.si/sistem/smernice-in-

priporocila.html#c4.


